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مرا اسکن کنید

وزیرخارجهچینبهظریف:
درمونیخباصدایبلند
ازحقوقایراندفاعکردید

ســپهرغرب، گروه ایران و جهــان: »وانگ 
یی« وزیر خارجه چین در دیدار روز سه شــنبه 
با همتای ایرانی خود که به پکن ســفر کرده، از 
در  روز یکشنبه »محمدجواد ظریف«  سخنرانی 

کنفرانس امنیتی مونیخ تمجید کرد.
وزیر خارجه چین در دیدار با وزیر خارجه ایران ضمن 
تمجید از سخنان او در کنفرانس امنیتی مونیخ بر تقویت 

مشارکت استراتژیک پکن با تهران تاکید کرد.
به گزارش خبرگزاری »رویترز«، وزیر خارجه چین 
روز ســه شــنبه در دیدار با همتای ایرانی خود طی 
اظهاراتی کوتاه که در حضور خبرنگاران مطرح شــد، 
بر روابط خوب و دوســتی طولانی مدت پکن-تهران و 

لزوم تقویت این روابط تاکید کرد.
»وانگ یــی« در دیدار با »محمــد جواد ظریف« 
گفــت: »در تلویزیون دیــدم که شــما در کنفرانس 
امنیتی مونیخ با صدای بلند و شــفاف از حقوق ایران 
دفاع کردید. فکر می کنم که صدها میلیون چینی هم 
صحبت های شما را تماشا کردند و حالا شما )در چین( 

فرد مشهوری هستید«.
وزیر خارجه چین افزود: »می خواهم از این فرصت 
برای انجام یک مکالمه اســتراتژیک عمیق با دوست 
قدیمی ام بــه منظور تعمیق اعتماد اســتراتژیک بین 
کشورهایمان و اطمینان از پیشرفت تازه در مشارکت 
استراتژیک و روابط جامعه دوجانبه مان استفاده کنم«.
وزیر خارجه ایــران هم در اظهــارات کوتاهی در 
حضــور خبرنگاران گفــت: »روابط ما بــا چین، برای 
ما بســیار با ارزش اســت. ما مشــارکت استراتژیک 
جامع بیــن ایران و چین را یکــی از مهم ترین روابط 

)خارجی مان( می دانیم«.

لهستانخواستارعذرخواهی
رژیمصهیونیستیشد

ســپهرغرب، گروه ایران و جهان: یک مقام 
ارشــد لهســتانی تأکید کرد دولت متبوعش 
صهیونیستی  رژیم  رسمی  عذرخواهی  خواستار 
بابت اظهارات اخیر وزیر خارجه این رژیم علیه 

ملت لهستان است.
به گزارش خبرگزاری ملی لهستان، »مارکِ ساسکی« 
دستیار ارشد نخســت وزیر لهستان در امور سیاسی روز 
سه شــنبه در واکنش به اظهارات اخیر »اسرائیل کاتز« 
وزیر امور خارجه رژیم صهیونیســتی مبنی بر دســت 
داشــتن لهستانی ها در کشتار یهودیان در جریان جنگ 
جهانی دوم تصریح کرد: »لهستان از اسرائیل می خواهد 
که بابت اظهارات وزیر امور خارجه خود عذرخواهی کند. 
اگر ایــن عذرخواهی صورت نگیرد، روابط دوجانبه ما به 
سردی خواهد گرایید. ما نمی توانیم اجازه دهیم که کسی 

در عرصه های بین المللی به ما اتهام بزند.«
وزیر امور خارجه رژیم صهیونیســتی روز یکشنبه در 
مصاحبه با یک شــبکه رادیویی با تأیید اظهارات هفته 
گذشته بنیامین نتانیاهو علیه ملت لهستان مدعی شده 
بود که لهستانی ها نه تنها در کشتار یهودیان در سال های 
جنگ جهانی دوم نقش داشــته اند بلکه حتی از همان 

دوران کودکی یاد می گیرند که یهودی ستیز باشند.
اظهــارات ضد لهســتانی وزیــر امــور خارجه رژیم 
صهیونیستی موجب شــد تا وزیر امور خارجه لهستان 
روز دوشنبه سفر خود به ســرزمین های اشغالی جهت 
شــرکت در نشست گروه موســوم به »ویشگراد« را لغو 
کند. قبل از آن نیز نخســت وزیر لهستان به دلیل مطرح 
شدن چنین سخنانی از سوی بنیامین نتانیاهو قید سفر 
به سرزمین های اشغالی برای شرکت در نشست مذکور را 

زده و وزیر امور خارجه را جایگزین خود کرده بود.

خبر
طرح روز

احتمال2مرحلهایشدنتعییندستمزدسال98کارگران
سپهرغرب، گروه ایران و جهان: درحالی 
یک ماه تا پایان ســال باقی مانده است که 
تا کنون جلســات تعیین دستمزد کارگران 
به صورت رسمی آغاز نشده است، احتمال 
اینکه مانند سال گذشته دستمزد دو مرحله 

ای تعیین شود وجود دارد.
28 اسفند ماه 96 جلسه شورای عالی کار پس 
از تشکیل چندین نشست با دستور کار دستمزد 
97، ســرانجام بــا افزایش 20درصــدی حقوق 
حداقل بگیرها پایان یافت، اما پرونده دســتمزد 

97 در اسفند ماه 96 بسته نشد.
طبق معمول هر ســاله دستمزد کارگران قبل 
از پایان ســال در کشــور نهایی می شد اما سال 
گذشــته به دلیل وجود شکاف عمیق بین نظرات 
کارفرمایان و کارگــران، مذاکرات برای دو طرف 
بسیار سخت و پیچیده بود و متأسفانه این بحث 
قبل از پایان سال به سرانجام مطلوب نرسید و به 

سال جاری موکول شد.
با توجه به اینکه در جریان جلســات روزهای 
پایانی ســال گذشــته توافقات کلی و مذاکرات 
اصلی بین گروه های کارفرمایی و کارگری صورت 
گرفت. به اعتقاد اسماعیل ظریفی آزاد،مدیر کل 
ســابق روابط کار و جبران خدمت وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی ادامه جلسات تعیین دستمزد 
شاغلان دارای سایر سطوح مزدی زمان  بر نبود از 
اینرو پرونده دســتمزد 97 قبل از پایان فروردین 

ماه جاری بسته شد.
22فروردین 97 جلسه شــورای عالی کار به 
منظور تعیین میزان افزایش ســایر سطوح مزدی 
و بسته شدن پرونده مزدی 97 با حضور شرکای 
اجتماعی برگزار شــد، دســتمزد کارگران دارای 
پایــه حقوق بیش از 929 هزار و 931 در ســال 
96، بــه صورت ترکیبی از »درصد« و »رقم ثابت 
ماهیانه« تعیین شد به این ترتیب که به دستمزد 

پایه ســال 96 این گروه از کارگران، 10.4 درصد 
به اضافه روزانــه 28208 ریال )84 هزار و 624 
تومان رقم ثابت در ماه( اضافه شد. همچنین رقم 
ثابت ماهیانه به پایــه حقوق تمامی کارگران )به 

غیر از حداقلی بگیران( اضافه شد.
با وجود افزایش 20درصدی دستمزد کارگران 
در ســال 97 امــا کارگران دچــار عقب ماندگی 
مزدی نزدیــک به 70درصــدی در حقوق خود 
شــدند. تا جایی که از چندین مــاه قبل زمزمه 
افزایش مجدداً دستمزد و جلسه برای ترمیم مزد 
97 از ســوی نمایندگان کارگران مطرح شد اما 
دولت با وقت کشی فرصت ترمیم دستمزد 97 را 

از کارگران گرفت.
در حالــی که هر ســاله از چندیــن ماه قبل 
جلسات کمیته مزد برای بررسی سبد معیشت و 
تعیین دستمزد سال آینده تشکیل می شده است 
که امســال با توجه به نوســانات ارزی، بخشی از 
انرژی نمایندگان کارگران در شــورای عالی کار 
برای درخواســت برگزاری جلسات کمیته مزد به 
منظور »ترمیم قدرت خرید« کارگران گذشت و 

به نتیجه ای هم نرسید.
قدرت خریدی که در حــال حاضر جوابگوی 
زندگــی کارگران نیســت. به گفتــه ی مقامات 
کارگری دســتمزد فعلی کارگران تنها 25 درصد 
هزینه هــای زندگی را پاســخ می دهد. درچنین 
شــرایطی اما دولت و کارفرمایان با وقت کشــی 
حاضــر به برگزاری جلســه شــورای عالی کار و 
»ترمیم دستمزد 97« نشدند. اکنون که زمان به 
وقت اضافه کشیده شده است هم دولت در تعیین 

زمان جلسه شورای عالی کار همت نمی کند.
اول بهمن ماه 97جلسه شــورای عالی کار با 
حضور نمایندگان کارگــران، کارفرمایان و دولت 
به منظور افزایش حق مسکن کارگران برگزار شد 
و افزایش 60هزار تومانی حق مســکن کارگران 

مشــمول قانون کار تصویب گردید.اجرایی شدن 
این مصوبه منوط به تصویب هیئت وزیران است.

مقرر شــد در جلســه ای دیگر بقیــه پرونده 
دســتمزد 98 کارگران بســته شــود. در جلسه 
کمیته دســتمزد )چهارشنبه 24 بهمن ماه( پس 
از بحث و تبادل نظــر میان نمایندگان کارگری، 
کارفرمایی و دولــت، رقم 3میلیون و 759هزار و 
200 تومان به عنوان سبد معیشت خانوار کارگری 
با میانگین 3.3 نفر محاسبه شد و به تأیید 3جانبه 

رسید.
فرامــرز توفیقــی، عضو شــورای عالی کار 
با اشــاره بــه اینکه رقم تعیین شــده ســبد 
معیشــت کمتریــن رقــم برای سبدمعیشــت 
اســت گفت:کارگران به دنبال این هستند که 
قدرت خرید جامعه کارگری حفظ شــود. سبد 
هزینه های جامعه کارگــری یک میلیون و 80 
هزار تومان گران شــده اســت. مطالبه ما این 
است که یک مبلغ در حقوق سال آینده جبران 

شود.
حاتم شــاکرمی،معاون روابط کار درباره زمان 
آغاز مذاکرات تعیین دســتمزد 98 کارگران بیان 
کرده است: خوشــبختانه هزینه معیشت ماهیانه 
در کمیته مزد شــورای عالی کار با رعایت اصل 
ســه جانبه گرایی هفته گذشــته اســتخراج شد؛ 
همچنیــن در حــال گزارش گیری نــرخ تورم از 
مراجع ذی صلاح هســتیم تا در مذاکرات مزدی 

لحاظ شود. 
وی، با بیــان اینکه در حال برنامه ریزی برای 
تشکیل جلسات شــورای عالی کار با دستور کار 
تعیین دستمزد 98 هستیم، افزود: اولین نشست 
این شــورا با حضور شــرکای اجتماعی به زودی 
برگزار می شود و طبق قانون فرایند تعیین حداقل 

دستمزد طی خواهد شد.
معاون امــور روابط کار وزیــر کار، همچنین 

درباره زمان تعیین دســتمزد سال آینده با توجه 
به نزدیک شــدن به ماه پایانی سال گفت: طبق 
برنامــه ریزی صورت گرفته ان شــاءالله تا پایان 
اســفند موضــوع تعیین دســتمزد 98 کارگران 
نهایی می شود تا مذاکرات دستمزد به بعد از سال 

موکول نشود.
از ســوی دیگر ناصرچمنی، یک مقام مسئول 
کارگــری با اشــاره به برگزار نشــدن جلســات 
دستمزد شورای عالی کار در یک ماه باقی مانده 
به پایان سال 97، از احتمال موکول شدن تعیین 

دستمزد کارگران به سال آینده خبر داده است.
گفتنی اســت، با توجه به مباحث مطرح شده 
از ســوی معاونت روابــط کار و نماینده کارگران 
پیش بینی می شــود که شــاید دســتمزد مانند 
سال گذشــته در دو مرحله تعیین شود و پرونده 
دســتمزد 98 کارگران در اســفند ماه 97 بسته 

نشود.
تا کنون از پرونده دســتمزد 98 کارگران تنها 
افزایش حق مسکن کارگران در شورای عالی کار 
مصوب شده اســت اما با توجه به اینکه تا کنون 
از ســوی وزارت کار برای تصویب به هیأت دولت 

ارسال نشده است قابلیت اجرایی ندارد.
پایه  روزانه،میــزان  مــزد  تعییــن حداقــل 
ســنواناتی،پایه ســنواتی کارگــران طبقه بندی 
مشاغل،مزایای رفاهی،مزد سنوات مواردی است 
که در بســته مزدی باید تعیین شــود. که طبق 
اخبار منتشره در رســانه ها اولین جلسه رسمی 
شــورای عالی کار در روز یکشــنبه 5اسفند ماه 

97برگزار خواهد شد.
با توجه به افزایش 87 درصدی هزینه ســبد 
معیشــت خانوار و به تبــع آن عقب ماندگی 72 
درصدی دستمزد تا معیشت، جبران این فاصله، 
مهمتریــن آزمــون وزارت کار در جلب رضایت 

جامعه کارگری کشور است.

فرماندهنیرویزمینیسپاه:

عامل انتحاری و 2 نفر از اعضای تیم 
تروریستی زاهدان پاکستانی بودند

سپهرغرب، گروه ایران و جهان: فرمانده 
انقلاب  پاســداران  ســپاه  زمینی  نیروی 
اســلامی گفت: عامل انتحاری و دو نفر از 
عناصر تیم تروریســتی حمله به نیروهای 

سپاه، پاکستانی بودند.
ســردار محمــد پاکپــور فرمانــده نیروی 
زمینی ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی روز 
گرامیداشت  مراســم  حاشــیه  در  سه شــنبه 
شــهدای حادثه تروریســتی جــاده خاش ــ 
زاهدان و در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: 
بعد از حادثــه ای که رخ داد، اقدامات زیادی 
انجام دادیــم و بعد از اینکه قطعات خودروی 
نیــروی  در  برادران مــان  بــه  را  انتحــاری 
انتظامــی تحویــل دادیم، هویــت خودرو را 
مشــخص کردند و بعد از شناسایی هویت آن، 
نیروهای اطلاعاتــی و عملیاتی قرارگاه قدس 
و  دســتگیری  عملیات  ســپاه،  زمینی  نیروی 
انهدام تیم پشــتیبانی کننــده و تیمی را که 
خودرو را بــرای این اقدام آماده کرده بودند، 

کردیم. آغاز 
وی افزود: دو روز قبل، اولین ســرنخی که به 
دست آورده بودیم که یک خانم بود که دستگیر 
کردیم و بعد از دســتگیری این عامل تروریستی، 

به افراد دیگر هم رسیدیم.
ســردار پاکپور ادامه داد: دو نفر از عناصر تیم 

تروریستی پاکســتانی بودند و عامل انتحاری نیز 
فردی به نــام حافظ محمدعلی از پاکســتان بود 
و یــک فرد دیگر از پاکســتان نیز در تیم حضور 

داشت.
فرمانده نیروی زمینی ســپاه با بیان اینکه 
3 نفــر از عوامل تیــم تروریســتی از منطقه 
سیســتان و بلوچستان بودند، تصریح کرد: دو 
نفر از آنها دســتگیر شــده اند و یــک نفر هم 
متواری است که ان شــاءالله به زودی دستگیر 

شد. خواهد 
وی ابراز کرد: مهمات و تجهیزات بسیار زیادی 
این گروهــک آماده کرده بودنــد و اقداماتی که 
می خواستند انجام دهند، فقط صرفاً برای این کار 
نبوده و قصد داشتند اقدامات تروریستی را در 22 
بهمن و سایر مناسبت ها انجام دهند. در آن زمان 
تمهیــدات زیادی را بــرای راهپیمایی 22 بهمن 
داشــتیم و آنها موفق نشدند و حتی در ایام دهه 
فجر در مرز نیز عناصر تروریســت تلاش زیادی 
کردند که اقداماتی از ایــن قبیل انجام دهند اما 

نتوانستند.
ســردار پاکپــور با اشــاره بــه اقــدام اخیر 
تروریســت ها در منطقه سیســتان و بلوچستان، 
گفت: آن ها اقدام خاصی نتوانستند انجام بدهند 
و این حرکت کوری اســت که یک ماشین را در 

جاده ترانزیتی منفجر کنند.

درنشستکارگروهامنیتدریاییآیونزمطرحشد

پیشنهادایرانبرایرزمایشضد
دزدیدریاییبامشارکتکشورهای

حاشیهاقیانوسهند
ســپهرغرب، گروه ایران و جهان: معاون طرح و 
برنامه نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران 
در نشســت کارگروه امنیت دریایی آیونز پیشنهاد 
برگــزاری رزمایش ضد دزدی دریایی با مشــارکت 

کشورهای حاشیه اقیانوس هند را به اعضا ارائه داد.
نشســت کارگروه امنیت دریایی آیونز )اجلاس نیروهای 
دریایی کشــورهای حاشــیه اقیانوس هند( به ریاست امیر 
دریــادار محمدرضا عزیــزی معاون طــرح و برنامه نیروی 
دریایی ارتش که ریاســت دبیرخانه و نیز ریاســت کارگروه 
امنیــت دریایــی آیونــز آ ن را برعهــده دارد و بــا حضور 

نماینده های کشورهای عضو در بندرعباس برگزار شد.
امیــر عزیــزی در ایــن نشســت ضمن خیرمقــدم به 
نمایندگان کشــورهای عضو آیونز و ابلاغ سلام امیر دریادار 
خانزادی فرمانده نیروی دریایی ارتش اظهار داشت: همه ما 
با یک هدف مشترک دور هم جمع شدیم که عبارت است از 
همگرایی و همفکری و تعامل برای ایجاد امنیت در اقیانوس 

هند به عنوان یکی از راهبردی ترین اقیانوس های جهان.
وی خاطرنشــان کرد: اعتقاد ما این اســت که کارگروه 
امنیت دریایی به عنوان یکی از کارگروه های ســه گانه آیونز 
علی رغم اینکه 10 سال از شروع به کار این اجلاس می گذرد 

اما کارنامه مثبت و موفقی نداشته است.
معاون فرمانده نداجا تصریح کرد: ما به عنوان ریاست جدید 
این کارگــروه به دنبال حرکتی پویا،  فعال و جدی با همکاری 
یکدیگر هستیم که نخستین گام، رسیدن به دستورالعمل جامع 
و کامل امنیت دریایی است که بنا داریم با به اشتراک گذاشتن 

نظرات و همکاری های مسئولانه شما به آن برسیم.
ریاســت کارگروه امنیت دریایی آیونز تصریح کرد: در این 
خصــوص معتقدیم که باید از حرف های کلیشــه ای و کلی و 
کاغذبازی ها و نشست های بی نتیجه و تدوین دستورالعمل های 
ناکارآمد پا را فراتر گذاشته و با عزمی راسخ و مصمم به رویکرد 

عمل گرانه و واقع بینانه تغییر استراتژی دهیم.


